

國立臺北商業大學【碩士在職專班】財務金融系(金融科技創新服務碩士在職專班) 課程科目表 (115學年度入學新生適用)
Course List for Master of Business Administration(MBA)- In-Service Master Program, Department of Finance, School of Accounting and Finance, National Taipei University of Business
(Applicable to Students Admitted in Fall, 2026)

科目類別 Category	科目名稱 Course Title	學分數 Credit	時數 Hour	授 課 時 數 Contact Hour								備 註 Remarks
				第一學年 AY 1				第二學年 AY 2				
				上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		
				授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	授課 Lecture	實習 Practice	
專業必修 Core Course (Compulsory)	財金研究方法 RESEARCH METHODS IN FINANCE	3	3	3								專業必修12學分 Core Course required: 12 Credits （不含論文） (excluding thesis 6 credits)
	財金大數據投資分析與管理 FINANCIAL BIG DATA ANALYSIS AND MANAGEMENT IN INVESTMENT	3	3	3								
	金融科技趨勢與創新 TRENDS AND INNOVATIONS OF FINTECH	3	3			3						
	金融程式交易 FINANCIAL PROGRAM TRADING	3	3					3				
	實務碩士論文(I)(II) PRATICAL MASTER THESIS	(6)	(6)					(3)		(3)		
	合計 Subtotal	12	12	6	0	3	0	3	0	0	0	
	必修合計 Subtotal, Compulsory	12	12	6	0	3	0	3	0	0	0	
專業選修 Elective	金融資訊安全 FINTECH CYBERSECURITY	3	3	3								
	人工智慧與機器學習 ARTIFICIAL INTELLIGENCE AND MACHINE LEARNING	3	3	3								
	數位金融講座 DIGITAL FINANCE LECTURES	3	3	3								
	金融消費者保護與法令遵循 FINANCIAL CONSUMER PROTECTION AND LAW COMPLIANCE	3	3			3						
	金融風險管理 FINANCIAL RISK MANAGEMENT	3	3			3						
	互聯網金融 INTERNET FINANCE	3	3			3						
	智能財富管理 ARTIFICIAL INTELLIGENT WEALTH MANAGEMENT	3	3			3						
	區塊鏈金融 DECENTRALIZED FINANCE	3	3					3				
	合計 Subtotal, Elective	24	24	9	0	12	0	3	0	0	0	
畢業最低總學分數 30 （專業選修至少應修18學分）（不含畢業論文6學分） Total Number of Required Credits :30 (excluding thesis 6 credits) (Minimum of Electives Reqruied: 18 Credits)												

備註1. 最低畢業學分數：30學分(不含碩士論文6學分)，其中必修12學分、選修**18**學分。
Remark1: Minimum graduation credits: 30 credits (excluding 6 credits for master's thesis), of which 12 credits are compulsory and at least 18 elective credits are required.

備註2：本系學生資訊能力，依「本校學生資訊能力檢核辦法」規定辦理。
Remark2:The information literacy of students in this department shall be handled in accordance with the regulations of " National Taipei University of Bussiness Information Skills Assessment Implementation Guidelines".

備註3：本系學生需完成學術倫理教育相關課程始得畢業，請依「本校學術倫理教育課程實施要點」規定辦理。
Remark 3: Students are required to take a course of academic ethics before graduation. Please refer to the requirement of the university.

備註4：專業必修、選修科目得視實際情況調整開課學期別。
Remark4: Given practical circumstances, adjustments can be made to compulsory and elective courses regarding what semester to start them.

備註5：金融實習不列入畢業學分。
Remark5: Finance practice will be NOT counted as electives toward total credits required for graduation.

備註6：本課程科目表經115年6月8日114學年度第2學期第2次校級課程委員會議審議通過，適用115學年度入學學生。
Remark 6: The course list is approved by the 2th Counsil of School-level Curriculum Committeeon June 8, 2026, Academic Year 2026.